

## ترجمة القطع المتوقعة في اختبار الانشاء والتعبير ١ للفصل الدراسي الأول

الاختبار : يوم السبت ١٤٣٦/٣/٥ هـ

1. One of the most beneficial aspects of globalization is the movement of people across borders. For example, in the small town where I live in Mexico there are now shops owned and operated by people from China. For people in town , the Chinese are not quite as "foreign" as they were before. There are many other examples as well. Last year when I traveled to Dublin, I met a Spanish waitress, a Polish store clerk a Romanian bus driver, and a Tahitian chef. Cities and towns across the world are starting to resemble the United Nations.

واحد من أكثر الجوانب المفيدة للعولمة هو حركة الناس عبر الحدود. على سبيل المثال، في بلدة صغيرة حيث أعيش في المكسيك هناك الآن محلات تجارية يمتلكها ويشغلها أناس من الصين . للناس في المدينة، والصينيون ليسوا تماماً كالـ "أجنبي" كما كانوا من قبل. وهناك أمثلة أخرى كثيرة أيضاً. في العام الماضي عندما سافرت إلى "دبلن" ، التقيت نادل إسباني ، وهو موظف متجر بولندي، سائق حافلة روماني، وطاهي "تاهايتي" . المدن والبلدان في مختلف أنحاء العالم بدأت تشبه الأمم المتحدة.

2. one of the most beneficial aspects of globalization is the movement of people across borders. Lots of people are moving to work in other countries. They are studying foreign languages and learning to get along with people from other cultures. This is good because the more people work and live the together, the better they understand each other.

٢. واحدة من أكثر الجوانب المفيدة للعولمة هو حركة الناس عبر الحدود. الكثير من الناس ينتقلون للعمل في بلدان أخرى. يدرسون لغات أجنبية والتعلم للحصول على جنبا إلى جنب مع الناس من الثقافات الأخرى. هذا أمر جيد لأن أكثر الناس يعملون ويعيشون سوياً ، والأفضل أن يفهم بعضهم بعضاً.

Marshall McLuhan

Marshall McLuhan(1911-1980) was a Canadian professor and writer interested in modern communications. In his 1967 book *Understanding Media*, McLuhan wrote that "the new electronic interdependence recreates the world in the image of the global village." At that time. McLuhan was referring to how television allowed people all over the world to share information. With the introduction of technologies such as satellite dishes, the Internet. and email, we have moved beyond the idea of the global village to a process many call *globalization* , the movement toward markets and policies that go beyond national borders. Due to technological advances, specifically rapid forms of communication, travel, and e-commerce, the events of one part of the world have a significant impact on the rest of the world

مارشال ماكلوهان (١٩١١-١٩٨٠) كان بروفيسور كندي و كاتب مهتم بالاتصالات الحديثة. في كتابه عام ١٩٦٧ كتاب "مفهوم وسائل الإعلام"، كتب ماكلوهان أن "ترابط الإلكترونيات الجديدة ستعيد العالم إلى صورة "قرية" عالمية " في ذلك الوقت. كان ماكلوهان يُشير للناس إلى كيف أن التلفاز يسمح بتبادل المعلومات والأخبار في جميع أنحاء العالم . مع مطلع التقنية مثل " صحون الستلايت"، الإنترنت . والبريد الإلكتروني ، تجاوزنا فكرة القرية العالمية لعملية تُدعى "العولمة" الانتقال نحو الأسواق والسياسات التي تتجاوز حدود العالم . و بسبب التقدم التكنولوجي، و تحديداً الأنماط السريعة من الاتصالات، والسفر، والتجارة الإلكترونية، أحدثت جزء من العالم لها تأثير كبير على بقية أجزاء العالم الآخر .

wish you good luck

Eftikar

